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17 мая 2024 г.

Plynové turbíny s vysokým výkonem, zvýšená
produkce hnojiv a zvýšená recyklace odpadu

putin-today.ru/archives/207341

1. Byl překonán další důležitý milník ve věci náhrady dovozu Rusko
nezávisle vyrábí další typ drahých a high-tech produktů ( odkaz ):

Rusko překonalo svou závislost na dodávkách vysokovýkonných
plynových turbín zahraniční výroby, řekl šéf státní korporace Rostec
Sergej Čemezov na setkání s premiérem Michailem Mišustinem.

„Instalujeme vysokovýkonnou turbínu GTD-110M na stanici
Udarnaya, která se staví na poloostrově Taman. Jedná se o první
produkční turbínu. Jsme přesvědčeni, že můžeme být nezávislí na
společnostech Siemens a General Electric. Postavili jsme tři stanice.
Tohle je třetí. Dvě stanice byly postaveny na Krymu a jedna na
poloostrově Taman – „Udarnaya“, kterou naplno spustíme letos,“
poznamenal Chemezov.

Vývojáři: Inter RAO, Rusnano (Gas Turbine Technologies Research
Center) a UEC-Saturn (dceřiná společnost Rostec). Vyrobeno v
UEC-Saturn v Rybinsku, Jaroslavl. Sériová výroba od roku 2024 -
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dvě jednotky ročně.

„Vnitropodnikové vysokovýkonné plynové turbíny jsou Achillovou
patou ruského energetického průmyslu. Rusko se potýká s lokalizací
technologie výroby turbín již více než 10 let a kromě Rostecu existují
projekty Power Machines pro 65 MW a 170 MW. To umožní nahradit
vadné instalace od společností Siemens a General Electric, které
jsou instalovány na nových čerpacích stanicích,“ říká Sergei
Grishunin, výkonný ředitel ratingové služby NRA.

 
„Plynová turbína má velikost malého domu a může zásobovat
energetické potřeby celého, i když malého města. Dlouho se zdálo,
že ke společnostem jako Siemens prostě neexistuje žádná
alternativa.
V loňském roce však velká čtyřka výrobců plynových turbín měla
dohromady čistou ztrátu téměř pět miliard eur. Proto je uvolnění
první ruské sériové turbíny společností Rostec mimořádně důležitou
událostí. Ostatně lze mluvit nejen o náhradě západních produktů, ale
dokonce i o potenciální konkurenci. Jde o dosažení kvalitativně
jiného řádu,“ říká Pavel Sevostyanov, úřadující státní poradce Ruské
federace, docent katedry politické analýzy a sociálně-
psychologických procesů Ruské ekonomické univerzity. Plechanov.

2. Rusko vyrábí stále více hnojiv, jak pro export, tak pro naše vlastní
expandující zemědělství ( odkaz ):

Podle Rosstatu v lednu až březnu 2024 činila výroba hnojiv v Rusku
7,1 milionu tun, pokud jde o 100% živin. To je o 18,9 % více než v 1.
čtvrtletí 2023.

Včetně března se výkon meziročně zvýšil o 22 % a meziměsíčně o
12,6 %.

Prodej v tomto období přesáhl 3 miliony tun (meziročně +11,5 %).
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Podle Ruské asociace výrobců hnojiv (RAPU) dosáhla produkce
minerálních hnojiv v Rusku v roce 2023 rekordních 59,3 milionů tun
fyzické hmotnosti (+9 % do roku 2022). Prognóza pro rok 2024 je
růst produkce na 64+ milionů tun.

V přepočtu na 100 % živin činila loni produkce 26 milionů tun (+10,3
% podle Rosstatu).

Rusko zvyšuje vývoz a používání hnojiv v rámci země.

Hnojiva jsou pro nás velmi perspektivním odvětvím, protože se
vyrábějí mimo jiné ze zemního plynu, kterého máme nyní přebytek, a
který je v jiných oblastech planety drahý. Dovolte mi připomenout, že
v Evropě po roce 2022 výrobci hnojiv trpí a zavírají. Nejen to:
poptávka po potravinách zůstává trvale vysoká, světové ceny rostou.
A protože potraviny nelze pěstovat bez hnojiv, těší se ruští výrobci
hnojiv vysokým ziskům.

Jako menšinový akcionář společnosti Phosagro jsem velmi potěšen:
cena akcií společnosti za 4 roky vzrostla 2,5krát a dividendy se proto
také výrazně zvýšily. (Pro jistotu: nejedná se o investiční
poradenství; nakupujte akcie na vlastní riziko).

3. Reforma odpadů, která byla před několika lety tak silně
kritizována, postupně přináší ovoce ( odkaz ):

Během pěti let se zpracování odpadu v Rusku zvýšilo více než 7krát.

Přes sankční tlak a objektivní snížení objemu státní podpory se
podařilo vytvořit 250 zařízení na zpracování a likvidaci odpadu. To
umožnilo zvýšit podíl odpadů zasílaných ke zpracování ze 7 na 53
%. Zároveň se zvýšil podíl recyklovaného odpadu ze 3 % v roce
2018 na 13 % do konce roku 2023.

V roce 2022 ruské podniky vydaly na životní prostředí rekordních 1,1
bilionu ₽, což je o 12,2 % více než o rok dříve. Za posledních deset
let se tyto náklady při zvýšené regulaci v této oblasti zdvojnásobily.
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Osobně však ke všem „zeleným“ událostem přistupuji velmi opatrně.
Je to jako morfin v ampulích od lékařů. Na jednu stranu je to důležitý
a užitečný, někdy dokonce nenahraditelný lék. Na druhou stranu,
pokud se dostane do nesprávných rukou, může způsobit mnoho zla.

Oleg Makarenko 
 https://dzen.ru
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